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Près de
La soirée
Parler à q, qc
Penser à =  myslet na 
Penser de   =  myslet (si) o …..
Laver
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Le passé composé
- minulý čas složený

Vyjadřujeme jím jednorázový minulý děj,
Který je v minulosti ukončen.

Tvoření: pomocné sloveso +     příčestí minulé slovesa významového
( avoir / être)



Jak určit  sloveso pomocné

- U většiny sloves používáme jak pomocné sloveso AVOIR.

- Sloveso ȆTRE je většinou u sloves pohybových, ale ne vždy je toto pravidlo stoprocentní.
Je třeba si tedy některá slovesa pamatovat.

- Naopak u zvratných sloves použijeme pomocné sloveso ȆTRE vždy.

Jak na příčestí minulé

- Jednoduše, zapamatovat si je ☺

Ale nebojte, většinou zde platí určitá pravidla, podle kterých se příčestí minulé odvodí.

- Zbytek je ale opravdu třeba se naučit a zapamatovat.

AnVa



Il est né …. /   elle est née …..

Il est mort / elle est morte

Il est monté   / elle montée

Il est descendu   /   elle est descendue

Il est allé   /   elle est allée

Il est venu   /   elle est venue

Il est parti     /    elle est partie

Il est arrivé   /   elle est arrivée

Il est retourné /   elle est retournée

Il est resté    /   elle est restée

Il est entré   /  elle est entrée

Il est sorti    /   elle est sortie

Il est tombé   /   elle est tombée

Il est devenu /   elle est devenue

Je suis montée au premier étage (vyjít, vystoupat)
J‘ai monté la table au premier étage. (vynést něco)

Je suis descendue au premier étage. (sejít)
J‘ai descendu la table au premier étage.(snést něco)
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